

HB-møde den 5. maj 2025 kl. 19.00 i KH's klubhus

Til stede: Torben Søndergård Nielsen (TSN), Erik Hansen (EH), Carsten Ellegård Thomsen (CET), Kenneth Lauridsen (KL), Christian Hasner (CH), Jesper Johansen (JJ), Søren Svarrer (SS)

Afbud: Kenn Christoffersen (KC), Karen-Sofie Bolm (KSB)

1. Godkendelse af dagsorden, *Godkendt*

2. Godkendelse af referat fra HB-møde den 7. april 2025, *Godkendt*

3. Status på Vejrø, *TSN har været med i en dialog med Vejrø, hvor de ønsker at gøre brug af havnepieren i Yderhavnen. TSN modtog dem en dag, hvor TSN hørte skipperen om hvilken aftale de havde med NSK – TSN havde en dialog med dem, men kunne ikke sige noget konkret, da det er Yderhavnen der bestemmer omkring brugen af Pieren. TSN var i dialog med driftschefen fra Vejrø, om hvilke muligheder der kunne være. CH har ikke været i dialog med Vejrø, da de ikke har taget kontakt – så indtil der kommer noget mere konkret, kan CH ikke tage stilling til noget. HB giver Yderhavnen mandat til at lave forhandling med Vejrø.*

4. Godkendelse af retningslinjer for vinterpladser i vandet i KH, *KL fremlægger et oplæg til ændring af retningslinjerne, som er rettet lidt til, så de følger de nuværende priser. Der bliver talt lidt om ændringerne, og KL kommer til næste HB-møde med et oplæg, hvor HB's ændringer er medtaget – til godkendelse*

5. Godkendelse af nye retningslinjer for båd håndtering på Kran- og beddingspladsen, *TSN beskriver at der er meget nyt, da sejlklubberne er gået fra brug af private vognmænd, som placerer både i private stativer – det har givet nogle udfordringer i forhold til klubbernes forsikringer. TSN har talt med vores kranfolk, omkring deres ønsker. Der har været taget kontakt til Alpina Marine, for at høre hvordan de håndterer deres kunders både. Det kommer til en lang dialog i HB, omkring hvornår vi har ansvar, og hvordan vi håndterer dette ansvar – med det udstyr vi har til rådighed. CET foreslår at der tages kontakt til andre havne med lign. kransystemer, for at høre hvordan de håndterer bådene. TSN, JJ, CET arbejder videre med en løsning.*

6. Status for Indsatsområder

a. Forlængelse af lejekontrakt på Ydernæs, v/Torben, Ronni, Carsten og Jesper, *TSN rykker Næstved Kommune endnu en gang*

b. Udvidelse af beddingspladsen på Ydernæs, v/Torben, Erik og Ronni, *Intet nyt*

c. Erhvervshavnens udflytning til Ydernæs, v/Torben, Kenneth og Jesper, TSN, beskriver hvordan høringssvarene blev modtaget af SWECO – det var et positivt møde, hvor SWECO var meget imødekommende over for de udfordringer som NSK mente der vil komme i forbindelse med en udvidelse af havnen – mødet fortsatte med nogle arbejdsgrupper, som skulle komme med forskellige bud på hvilke udfordringer den fremtidige havn vil kunne give. Der blev talt om Næstveds kommunale sejlernes placering, Strandjægerens placering, vejens placering. Der blev nævnt mulighed for at vejen blev lukket med en bom, så sejlerne fik udleveret en nøglebrik.

d. Indkøb, og udrulning af nyt regnskabssystem v/ Erik, EH, det skrider fremad, så vi så småt er begyndt at bruge det nye system. Der har været afholdt en workshop, hvor der blev begyndt at blive lagt pladser ind i det nye system. Det næste punkt, bliver at vores venteliste skal overføres til det nye system – herefter skal det nye system til at tages i brug til håndtering af regnskab.

e. Revision af bådpladser/andelsbevis v/ Carsten, Jesper, Christian og Torben, TSN, der har været holdt møde med pladsmændene – der bliver udsendt 2 stk. breve, 1 fra klubben, og et fra de enkelte afdelinger. Der har været nogle enkelte eksempler i Inderhavnen, hvor der er kommet lidt uoverensstemmelser frem. Revisionen vil sikkert give lidt udfordringer med vores nuværende vedtægter, men det skal der arbejdes på (punkt g) – Der har været enkelte medlemmer, som har reageret på det der er sendt ud.

f. Kommunikation til medlemmerne, herunder fælles nyhedsbreve. Hvordan kommunikerer vi fremover, hvilke platforme og medier skal vi anvende v/ Carsten og Torben, CET, der har været skrevet ud til de enkelte afdelinger og udvalg. CET opfordre til at de enkelte afdelinger, får sat deres arrangementer med på nyhedsbrevet.

g. Revision af vedtægterne v/ Torben, Carsten og Kenneth, TSN, Har modtaget et forslag fra et medlem, som synes at der bør stå i vores vedtægter, at ægtefælle, børn eller børnebørn kan arve pladsen – dette står allerede i vores vedtægter. Der bliver også her taget hånd om eventuelle behov for ændringer i forbindelse med revisionen.

h. Fokus på Sejlklubbens samarbejde på tværs af afdelingerne, herunder opfølgning på de igangsatte tiltag med fælles bestyrelsesmøder og udvalg, v/ Torben, Kim, Carsten og Jesper, TSN, opfordre til at der stadig tages pænt imod vores medlemmer fra egne havne.

i. Samarbejde med IH om løsning på tidsplan og finansiering af uddybning, V/Torben, Søren og Karen-Sofie, TSN, KSB har rykket flere gange for et resultat på, om det sediment der er i havnen er egnet til klapning eller brug på land.

j. Ydermolen (tilhørende Næstved havn) ved Yderhavnen v/Christian og Torben, CH – har ikke hørt noget fra Næstved havn – CH mener at der måske burde tages kontakt til FLID, som måske kan være behjælpelige. TSN opfordre CH til at tage kontakt.

7. Næste HB-møde den 2/6 kl. 19.00

8. Evt., KS, der ligger en stålbåd i Kanalhavnen, som tager vand ind – den kan godt løftes, men klubben har ikke stativ til båden – hvordan håndtere vi det? TSN tager kontakt til ejeren, for at få en status på båd og ejer – på baggrund af dette bliver der taget en HB-beslutning.

Referent: Søren Svarrer